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Anders Peterson PRO
Christin Lundqvist SPF
Göran Cederstrand PRO
Kerstin Krook PRO
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Övriga närvarande:
Leo Westerblom, sekreterare
Andreas Thorstensson avdelningschef
Anette Petersson stadsdelsförvaltningen Preventionssamordnare
Lokalpolis Christoffer Peyre

1 § Mötets öppnande
Ordföranden Christer Flink förklarar mötet öppnat.

2 § Presentationsrunda
De närvarande presenterar sig.



3 § Godkännande av dagordning
Dagordningen godkänns

4 § Val av justerare.
Mötet väljer Christer Flink som ordförande och Göran Cederstrand
till att justera dagens protokoll.

5 § Föregående protokoll
Föregående protokoll godkänns och läggs till handlingarna.

6 § Information från förvaltningen

Avdelningschef Andreas Thorstensson informerar om statusläget
för Sätra Vård och omsorgsboende, Vob, samt äldreomsorgens
övriga verksamheter i egen regi. Sätra Vob har inte haft några fler
smittade efter begynnelsen av Coronapandemin så det har fungerat
bra under sommaren. Riktlinjerna är restriktiva även mot personer
som uppger att de har antikroppar för besök på till Sätra Vob.
Däremot kan besök ske enligt särskilda rutiner utomhus. Extra
beredskap av chefer har funnits för såväl hemtjänsten som för Sätra
Vob. I dagsläget är det endast för Sätra Vob. En ny avdelning med 4
platser öppnades för eftervård av patienter från Stockholms stad och
kortare perioder har det varit fullt men nu har avdelningen lagts ner.
Förvaltningen har dock beredskap för att kunna öppna upp
avdelningen igen inom en vecka
Hemtjänsten har organiserats om så att om någon kund skulle bära
på en misstänkt eller konstaterad smitta så finns det nu en särskild
hemtjänstgrupp som tar hand om dem.
Skyddsutrustning till personalen kan nu beställas och finns i lager.
Staden har en övergripande särskild organisation för hantering av
Covid-19, stadsdelen har sedan en motsvarande organisation.
Rapport och information om dess utveckling rapporteras veckovis.
Mer information kan lämnas senare om en planerad äldrefestival i
Skärholmen som planeras att bli digitalt med kanske 2 - 3
aktiviteter per vecka under hela hösten.

Frågor som ställs under sammanträdet är om:
• Det finns klara rutiner för skyddsutrustning vid hemtjänstens

besök hos kunder. Svar ja och det är skillnad i rutinerna om
det finns konstaterad/misstänkt smitta eller inte. Det behöver
inte vara munskydd vid alla typer av besök.

• Besöksförbudet har det kommit önskemål om att lätta på för
boende på Sätra Vob bland annat mot bakgrund av att man i
landet planerar att ta bort sina förbud. Svar: Naturligtvis



finns det personer som upplever det som svårt att inte få
träffa anhöriga som tidigare samtidigt som vi måste ha
respekt för myndigheternas uppmaningar. Det är önskvärt att
samtliga tar ett kollektivt ansvar för att följa riktlinjerna om
restriktivitet. Förvaltningen avråder också att anhöriga tar
med sig boende som är rullstolsbundna på promenad
eftersom det är inte säkert med den närheten som då uppstår.

• Om smittspridningen i stadsdelen så finns det ingen smitta
av Covid-19 inom kommunala hemtjänsten eller Sätra VoB
men kan inte något säkert svar lämnas om hur det är på den
privata sidan.

• Det sägs att personer sagt upp plats på boende och
hemtjänst? Svar: Ingen har sagt upp sin plats på särskilt
boende i Skärholmsområdet men inom hemtjänsten har
några minskat sina hemtjänsttimmar och låtit anhöriga gå in.

• Hur ser det ut med personalsituationen på särskilda boenden
respektive inom hemtjänsten som har fått ett minskat antal
hemtjänsttimmar efter det att kunder minskat sin hemtjänst?
Svar: I vår stadsdel är vi inte drabbade som andra särskilda
boenden vilka har fått tomma platser. Vi har heller inte för
mycket personal inom hemtjänsten.

• Finns det tankar i förvaltningen om aktiviteter för att minska
den psykiska ohälsan bland personer som mår dåligt av
ensamhet som uppstått efter Coronans utbrott? Svar: Det har
kommit några aktiviteter t ex digitala och förvaltningen har
diskuterat aktiviteter såsom matgrupper om de kan förläggas
utomhus men så får man titta på frågan senare igen utifrån
att det kan bli mer smitta. Anette Petersson informerar om
att det finns en samtalsgrupp Hjärnkoll på nätet och kommer
att sända informationen till rådet via sekreteraren. Detta är
inte en av förvaltningen verksamheter.

Mötet diskuterar vidare utomhusaktiviteter på Sätra Vob där en
idrottsförening kan erbjuda boule och annat om det finns medel för
detta. Andreas Thorstensson återkommer i så fall.

Tertialrapporten återkommer Andreas Thorstensson om inför
september mötet.

Nämndens lokala samverkansöverenskommelse med polisen ger
preventionssamordnaren Anette Petersson en lägesbild om. Det



finns en samverkansöverenskommelse där nu även
utbildningsförvaltningen och trafikkontoret är med förutom
stadsdelsförvaltning och lokalpolis.
En som arbetar i Skärholmen och känner till området väl är
lokalpolisen Christoffer som ansluter till mötet och ger en lägesbild
av brottsligheten i området och om hur polisen påverkats av
Coronalarmet. Fler ungdomar rör sig ute pga inställda aktiviteter
vilket för polisen medför ett ökat tryck på centrumanläggningarna. I
Vårberg har ett 10 tal narkotikasäljare häktats vilket gör att det är
lugnare där.
Ökning av åldringsbrott har noterats sedan i början av sommaren.
Nordea säkerhetsavdelning och fastighetsägare har hjälpt till för att
komma till rätta med brottslighet.
Kamerabevakningen kommer att öka i området. Kameror finns idag
i Bredäng och Vårberg, planeras i Skärholmen. Dock inte än i Sätra
centrum med anledning av pågående ombyggnad där.

Ytterligare bevakning och åtgärder behövs mot drogförekomst på
olika platser i området men resurserna räcker inte till.

Mötet diskuterar även förekomsten av bränder och felparkerade
bilar i somras vid baden. Kommunala ordningsvakter har varit till
stor hjälp.

Föregående pensionärsrådsmöte konstaterade att staden centralt
anslagit en miljon kronor till en trygghetssatsning något som
nämndens ordförande tidigare informerat om och rådet önskar en
uppföljande information om.

7 § Föredragningslista till nämndsammanträde

Föredragningslistan till kommande stadsdelsnämndens möte
diskuterades bland annat punkterna:

Punkt 28 där det enligt underlaget nu krävs mer redovisning till
förvaltningen vid ansökan om föreningsbidrag men man vet inte
vad det betyder konkret med vad det är som ska anges. Frågan är
om rådet orkar med allt som ska skrivas för att ansöka om bidrag.
Det är viktigt att diskutera frågan med politikerna och
stadsdelsnämndens ordförande Johan Kling vilken bjuds in till nästa
möte. Rådet kommer att skriva till nämndens ledning i frågan.

8 § Skrivelser och rapporter



Protokoll förda vid KS pensionärsråd KPR har skickas ut digitalt till
rådet när de kommer till sekreteraren.

9 § Övriga frågor

En inspektion på särskilda boenden har förekommit i en
tidningsartikel något vilket kanske nämndens ordföranden Johan
Kling kan informera mer om på kommande möte om denne sett
artikeln.

10 § Mötet avslutas

Rådet avslutar med att framföra att det fungerade bra med
telefonkonferensen idag via Skype. Ordförande Christer Flink
tackar de närvarande för deltagande vid dagens möte, önskar en bra
fortsättning i solen.

Protokollet justerat/godkänt digitalt 2020-08-26


